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Izredne izdelave 
i n  ogromne razlike v cenah 

D v a k r a t  l e tno  j e  v Pir
m a s e n s u ,  z a h o d n o n e m -
š k e m  č e v l j a r s k e m  sredi
šču, s e j e m  u s n j a  i n  dru
g i h  mater ia lov ,  k i  so  po
t r e b n i  v č e v l j a r s k i  indu
str i j i  — spomladanski  v 
začetku  m a j a  i n  j e s e n s k i  
v n o v e m b r u .  L e t o š n j i  spo-
rn ladanski  s e j e m  v Pir-
o i a s e n s u  s e m  o b i s k a l a  pr
vič, zato  s i  s p l o h  n i s e m  
p r e d s t a v l j a l a  n i t i  o b s e g a  
^iti  š t e v i l a  sode lu joč ih .  
Meni la  s e m ,  d a  g r e  p a č  z a  
n e k a j  p o d o b n e g a  k o t  j e  

p r i m e r  z a g r e b š k i  se
j e m  u s n j a  i n  obutve .  Bi la  
Sem ze lo  p r e s e n e č e n a ,  k o  
s e m  n a  s e j m u  srečala  
p r e d s t a v n i k e  s k o r a j  v s e h  
t u j i h  f i r m ,  s k a t e r i m i  so
d e l u j e m o  i n  o d  n j i h  k u p u 
j e m o  n a j r a z U č n e j š e  bla
go, s e v e d a  p a  š e  m n o g o  
k o n k u r e n č n i h  p o d j e t i j  ta-
ko, d a  r e s  l a h k o  d o b i š  ši-
''oko i n f o r m a c i j o  o mate-
[•ialih i n  o n o v o s t i h  z a  pri
h o d n j e  s e z o n e .  V s e k a k o r  
Je n a j m o č n e j š e  z a s t o p a n a  
p o n u d b a  n a j r a z l i č n e j š i h  
Vrst u s n j a ,  i m i t a c i j  i n  
Umetnega u s n j a ,  k i  g a  n a  
prv i  p o g l e d  n e  ločiš o d  na
bavnega.  Zlasti  s o  z a n i m i -
y e  n a j r a z l i č n e j š e  imitaci
j e  k o ž  p laz i lcev,  k i  j i h  š e  
tako d o b e r  p o z n a v a l e c  n e  
^ o r e  ločiti  o d  p r a v i h .  Tu-
p p o n u d b a  n a r a v n i h  m a -
er ia lov  j e  z a r e s  pestra;  

v s a k i  v r s t i  u s n j a :  te-
^pjih, j u n e č j i h  i n  n a j r a 

z l i č n e j š i h  g o v e j i h  n a p a h  
W o č n o  j e  b i l a  z a s t o p a n a  
Portna n a p a )  p a  j e  b i l a  

v s e h  p o n u d n i k i h  opa-
•̂a r a z l i k a  v k a k o v o s t i  i n  

Cenah m e d  i z d e l k i  i z  ev-
^Pskih i n  i z d e l k i  j u ž n o a 

m e r i š k i h  kož.  N a j d r a ž j e  
s e v e d a  u s n j e  i z  sred

n j e e v r o p s k i h  kož;  r a z l i k a  
j e  o g r o m n a ,  s a j  j e  m e d  
p o s a m e z n i m i  k a r  o d  20 d o  
30 DM r a z l i k e  v cenah,  če
s a r  n a  d o m a č e m  trž išču 
n e  s rečamo.  V s e k a k o r  p a  
s e  c e n e  u v o ž e n e g a  u s n j a  
z a r a d i  p a d c a  v r e d n o s t i  di
n a r j a  v s e  b o l j  p r i b l i ž u j e j o  
d o m a č i m  c e n a m .  P o s e b n a  
z a n i m i v o s t  razs tav l j ene
g a  u s n j a  s o  n a j r a z l i č n e j š i  
p o t i s k a n i  vzorci,  pred
v s e m  p r i  o b l a č i l n e m  us
n j u ,  p a  t u d i  p r i  obutve
n e m  j i h  n e  m a n j k a ;  č e s a  
t a k e g a  š e  p r i  n a š i h  tek
s t i l n i h  i z d e l k i h  n e  n a j d e 
m o .  

P o  v e č  le t ih  s e  n a  trži
š č e  s p e t  s m e l o  v r a č a  lak, 
p a  n e  k l a s i č e n  k o t  s m o  g a  
b i l i  v a j e n i  i z p r e d  let, a m 
p a k  v n a j r a z l i č n e j š i h  
v z o r c i h  i n  k o m b i n a c i j a h  
t i ska.  

Po razgovorih 
z inozemskimi  

partnerj i  

O d  p o d p l a t o v  s o  š e  v e d 
n o  m o č n o  z a s t o p a n i  n i z k i  
podplat i ,  z e l o  v e l i k o  p a  j e  
n a j r a z l i č n e j š i h  p o d p l a t o v  
i z  p l u t e  — š e  v e d n o  pre
v l a d u j e j o  špor tn i  t ip i  
č e v l j e v ,  s p o u d a r k o m  n a  
udobnost i .  T u d i  p r i  u m e t 
n i h  m a t e r i a l i h ,  k i  z a d n j a  
leta  z a r a d i  v i s o k i h  c e n  
n a r a v n e g a  u s n j a ,  m o č n o  
p r o d i r a j o  v k o l e k c i j o  obu
tve,  j e  k r e a c i j a  p o d o b n a  
n a r a v n e m u  u s n j u  tako,  
d a  o m o g o č a j o  n a j r a z 
l i č n e j š e  k o m b i n a c i j e ,  p a  
t u d i  t u  s o  o p a z n e  d o k a j š -
n j e  c e n o v n e  razl ike,  s a j  

Anica Govekar, vodja  naba
v e  športne obutve 

v e m o ,  d a  s e  o b u t e v  v s e  
b o l j  r a z v r š č a  v d r a ž j e  i n  
c e n e j š e  c e n o v n e  s k u p i n e .  

P a  š e  n e k a j :  t u d i  raz-
s t a v l j a l c i  i z  I n d i j e  i n  T a j -
v a n a  s o  b i l i  d o k a j  d o b r o  
z a s t o p a n i  s s v o j i m i  po
n u d b a m i ;  z a n i m i v a  p a  s e  
m i  j e  z d e l a  p o n u d b a  ple
t e n i h  č e v l j e v  i z  I n d i j e  — 
ž e n s k i  č e v e l j  i z  š e v r o j a  
s t a n e  s s troški  p r e v o z a  
v r e d  d o  katereko l i  evrop
s k e  l u k e  l e  5 d o l a r j e v ,  mo
š k i  p a  8.5 d o l a r j e v .  V s e  to  
p a  p o m e n i ,  d a  s m o  v s i  ev
r o p s k i  pro i zva ja lc i  z e l o  
d r a g i  i n  d a  s e  se l i  proiz
v o d n j a  o b u t v e  prot i  Dal j
n e m u  v z h o d u .  

Č e p r a v  j e  b i l  g l a v n i  na
m e n  m o j e g a  o b i s k a  n a  
s e j m u  razgovor  z n e k a t e 
r i m i  p o s l o v n i m i  p a r t n e r j i ,  
j e  s a m  o g l e d  s e j m a  nare
d i l  n a m e  v e l i k  vt is ,  s a j  
s e m  s i  l a h k o  u s t v a r i l a  
k o m p l e t n o  p r e d s t a v o  o 
n a j m o č n e j š i h  pro i zva ja l 
c i h  i z d e l k o v  z a  č e v l j a r s k o  
i n d u s t r i j o .  

A n i c a  G o v e k a r  

ALPINA PREJELA 
OSMOMAJSKO...  

Skupčina občine Novi Ma-
rof j e  ob občinskem prazni
k u  občine, 8. maju,  podelila 
Osmomajsko nagrado  — pla
keto ALPINI ŽIRI za uspe
šno sodelovanje s tovarno 
TATJANA MARINIC v No
vem Marofu. 

Kot j e  na slavnostni seji  
občinske skupščine ob ob
činskem prazniku poudaril 
n jen predsednik, šteje obči
na Novi Marof približno 
30.000 prebivalcev, od tega 
pa j ih j e  v družbenem sek
torju zaposlenih le približno 
5.000. Občina sodi š e  danes 
med m a n j  razvite v SR Hr
vatski. Prav zaradi tega, ker  
j e  sodelovanje z Alpino omo
gočilo tovarni Tatjana Mari-
nič hitrejši razvoj, celotna 
občina Novi Marof sodelova
n j e  z Alpino še  posebej ceni 
in s e  j e  zato tudi odločila, da  
nam podeli priznanje. 

V triletnem obdobju, od
k a r  Alpina sodeluje s tovar
no Tatjana Marinič v Novem 
Marofu, j e  ta tovarna uspe
šno vpeljala proizvodnjo 
zgornjih delov za obutev iz 
programa Alpine. Poleg tega 
so bile povečane tudi proiz
vodne zmogljivosti, s tem da 
j e  sredstva za proizvodno ha
lo zagotovila Tatjana Mari
nič ob sodelovanju fonda za 
razvoj  nerazvitih področij 
SR Hrvatske, uvozno opre
mo pa j e  zagotovila Alpina. 
Tako bo lahko uresničena 
proizvodnja zgornjih delov 
za program Alpine, s tem pa 
j e  tovarna Tatjana Marinič 
odprla tudi precejšnje število 
novih delovnih mest in omo
gočila zaposlitev večjega šte
vila delavcev (skupaj  okoli 
400 ljudi) 

Delavcem tovarne Tatja
na Marinič čestitamo ob do
seženih uspehih, in želimo, 
da bi bilo naše skupno sode
lovanje še  naprej  plodno. 

Tomaž Košir 
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Ob rob sklepov 
delavskih svetov 

29. in 30. maja so se sestali de
lavski sveti TOZD Proizvodnja, 
TOZD Prodaja in DSSS, za čla
ne delavskega sveta DO pa smo 
zaradi kratkega in nespornega 
dnevnega reda izvedli pismeno 
sejo. 

Skupna točka dnevnega reda 
vseh delavskih svetov j e  bila po
višanje  indeksa uspešnosti DO. 
Ker j e  bilo na prejšnj ih se jah 
delavskih svetov rečeno, da bo
mo med letom prilagajali raven 
naših osebnih dohodkov konku
renci in sledili g ibanje  ravni OD 
gospodarstva v občini, in glede 
na podatke za mesec april, so 
delegati sklenili, da se  indeks 
uspešnosti DO s 1. majem 1986 
poveča z 1,00 na 1,20 in ne na 
1,10 kot j e  bilo sklenjeno na 
prejšnj ih sejah. 

Delegati delavskega sveta DO 
so na pismeni se j i  potrdili š e  
predlog sklepov odbora za var
stvo pri delu ter informacijo 
Smučarskega skakalnega kluba 
Žiri o tekmovalni sezoni 
1985/86. 

Delavski sveti TOZD Proiz
vodnja, TOZD Prodaja in DSSS 
so obravnavali š e  predlog navo
dila za obračun ur  na službenih 
potovanjih oz. delu na terenu, 
kar do seda j  za delavce, ki nima
j o  premakljivega delovnega ča
sa, ni bilo posebej urejeno. Spre
je t  j e  bil sklep, da za v s e  delavce 
na službenih potovanjih vel ja jo  
določila Pravilnika o premaklji
vem delovnem času. Te ure de
lavci s premakljivim delovnim 
časom koristijo, ostalim pa se  
lahko v izjemnih primerih obra
čunajo. Delavcem, ki opravljajo 
delo na terenu (skupina za adap
tacije, komisija za ogled stano
vanjskih razmer, skupina za čiš
čenje počitniških kapacitet), s e  
obračuna toliko ur, kolikor so na 
terenu dejansko delali. V prime
ru opravl janja nalog v dela pro
stih dneh s e  j im prizna osem ur 
in š e  ure na delu, ki so jih opra
vili izven rednega delovnega ča
sa. 

Razpisali so javno razpravo 
sprememb Pravilnika o skupnih 
osnovah za povračilo stroškov, 
ki so j ih  imeli delavci pri opra
v l jan ju  določenih del in nalog za 
temeljno organizacijo. Razprava 
j e  tra jala  od 1. do 15. juni ja  1986. 

Člani delavskih svetov so raz
glasili tudi rezulate zborov de
lavcev, potrdili sprejem poslov
nega poročila za I. tromesečje in 
predlog delitve dohodka in čiste
g a  dohodka za I. tromesečje 
1986. 

Delegati delavskega sveta 
TOZD Proizvodnje so obravna
vali š e  več pomembnih zadev. 
Sprejeli so rebalans plana za 
maj ,  k j e r  sta bila potrebna po
pravka za obrat COL in Rovte 
ter potrdili plan za juni j  1986. 

Razpravljali so tudi o investi
ciji v Gorenji vasi.  Glede na 
sklep zbora delavcev v Gorenji 
vasi, so delegati najpre j  sprejeli 

sklep, da s e  srednjeročni plan, 
ki j e  bil na dnevnem redu prejš
n j e  s e j e  delavskega sveta, sprej
me v celoti kot j e  bilo predlaga
no, tudi glede investicije v Gore
nj i  vasi. 

Gradnja bo potekala po eta
pah. Letos bomo gradili gardero
bo in deponijo z garažo, nasled
n j e  leto pa bo obnovljena kuhi
nja .  Vrednost letošnjih del j e  
ocenjena na 70,281.191 din, kar  
j e  potrdil tudi delavski svet. 

Komisija za odpise in odpro
dajo j e  ugotovila, da več strojev 
ni uporabnih za našo proizvod
njo  in glede na  novo zakonodajo 
j e  delovna organizacija dolžna 
taka sredstva ponuditi družbe
nim pravnim osebam, ali pa tudi 
obrtnikom, če bodo tako odprli 
nova delovna mesta. Zato j e  de
lavski svet sprejel sklep, da se  
predlagane stroje proda na ja
vni licitaciji. Obenem se  komisi
j o  zadolži, da  v s e  stroje, ki tre
nutno niso v uporabi, pregleda, 
in če oceni, da  se  ne bodo več 
uporabljali, da  predlog za odpis 
oz. odprodajo. Sprejeta j e  bila tudi spremem
ba tabele kakovostnih norm. 

Dopolnjen j e  bil tudi sklep o 
refinanciranju kredita banke 
Ufitec Zurich za stroj Desma, 
k j e r  j e  določeno, da se  glavnice 
inozemskega kredita, ki zapade
j o  v plačilo v letih 1984, 1985 in 
1986 refinancirajo preko Jugo-
banke, s katero se  sklene pogod
ba. 

Sprejet  j e  bil tudi sklep, da s e  
pri Ljubljanski  banki TB Go
renjske  Kranj  na jame kratkoro
čni kredit za financiranje sezon
skih zalog v višini 150 milijonov 
za obdobje junij—november 
1986. Kredit s e  najame preko 
TOZD Prodaja. Za isti namen se  
na jame tudi kredit v višini 100 
milijonov pri osnovni banki Pri
ština. 

Delegati so sprejeli tudi Sa
moupravni sporazum o temeljih 
plana KS Vrh nad Rovtami za 
obdobje 1986—90, predlog komi
s i j e  za delovna razmerja o razpi
su del in nalog »vodenje proiz
vodnega oddelka montaže smu
čarske obutve«, zaprosili Jugo-
banko za izdajo garancije za fir
mo Bergen Trader iz Norveške 
zaradi začasnega uvoza materia
la ter sklep o odpisu zaradi sla
be  kvalitete in manjkajočih pa
rov za firmo Kraus. Da bi bila zagotovljena čim 
boljša obveščenost in vsem omo
gočeno vkl jučevanje v delo de
lavskih svetov, j e  bilo sklenjeno, 
da bodo delegati odslej dobivali 
gradivo za delavske svete v dveh 
izvodih. Enega bodo obdržali za
se, drug izvod pa bodo dali v 
obravnavo delavcem iz svojih 
oddelkov. 

Pod točko razno j e  bil sprejet  
sklep, da s e  zaradi nujnih del in 
tesno postavljenih rokov za iz
delavo orodij za smučarske če
vl je,  ki ne bodo mogla biti pravo-

časno izdelana brez dodatnih 
nadur, delavcem v orodjarni 
obračunajo kot izvozne nadure. 

Sprejet  j e  bil tudi sklep o odo
britvi dodatnih finančnih sred
stev v višini 4,000.000 din za po
žarno javl jalne naprave v Alpi-
ni. 

Poleg tega j e  bilo postavljenih 
še  več predlogov in vprašanj,  s 
katerimi bodo delegati seznanje
ni preko zapisnika. 

Delegati delavskega sveta 
TOZD Prodaja so poleg že ome
njenih skupnih točk sprejeli š e  
spremembe razvida del in nalog. 
Glede na  sklep pre j šn je  seje,  so 

bili delegati celovito obveščeni o 
poteku in odločitvah v zvezi z za
devo Šk. Loka L Sprejet j e  bil 
tudi sklep, da j e  zadeva s to in
formacijo glede na to, da so iz
koriščena v s a  redna pravna 
sredstva, dokončno zaključena. 

Delavki Stanislavi Peternelj 
se  na njeno zahtevo odobri iz
plačilo obresti od osebnega do
hodka, ki ga  j e  prejela za čas, ko 
ni bila na delu. 

Pod točko razno in delegatska 
vprašanja  so bila postavljena še 
nekatera vprašanja  in predlogi, 
ki bodo delegatom in ostalim 
članom TOZD Prodaje posredo
vani preko zapisnika. 

J. K. 

Vili  Kogovšek s sodelavci 
spet uspešno izpopolnjuje  
naše strojne zmogljivosti 

Tokrat gre za  stroj, k i  
pr itr juje  pete n a  pancer-
je. 

»To n i  prvi stroj, k i  j e  
n a m e n j e n  za  to delo, j e  
p a  izpopolnjen,« pravi Vi
li. 

»Počakati bo  treba, d a  
se  ugotovi, če res dobro 
delu je.  Pravkar pa se s 
sodelavcem pripravljava, 
d a  b i  tudi stari stroj izpo-

polni la za bo l j  avtomat
sko  operacijo.« 

Zdi se  m i  zanimivo, za
to stopim v »plastiko«. 

»Najmanj  dvakrat večja 
storilnost j e  seda j  in  no
b e n i h  večj ih  problemov 
ni«, izvem. Vse za  75 sta
rih mi l i jonov d o m a  vlože
n i h  sredstev. 

N. P. 
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Stroj za  pr iv i jan je  peta n a  pancerje  zelo dobro dela  
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Komisija za inovacije nagradila koristni predlog 
in tehnično izboljšavo 

Borut Oblak in  Zdenko Bekš 
komisi j i  z a  inovacije posre

dovala koristni predlog »izbolj
šave obračunov v MPM«, k i  
predstavlja izvleček projekta, k i  
sta ga predlagatelja opravljala 
kot redno delo. Predlog j e  komi
sija obravnavala i n  nagradila. 

Predlagatelja sta pri izpisih 
popisnih list izboljšala vsebino 
in zmanjšala število strani. 

Letni prihranek 18.620 din. 
Zaradi boljše vsebine popis

nih list se  j e  skra j ša l  čas, potre
ben inventurnim komisijam za 
izvedbo popisa zalog. 

Letni prihranek 508.096 din. 

Hkrati z izpisom inventurnih 
popisnih list j e  bil izveden nov 
način priprave podatkov za lu
k n j a n j e  v Alpini. 
Prihranek za celotno MPM zna
š a  letno 51.300 din. 

Poleg tega sta predlagatelja 
poenostavila in izpopolnila po
stopek izvajanje  kontrol, tako 
da j e  bila kontrola izvedena v 
kra j šem času in bolj kvalitetno 
kot pre j šn ja  leta. 

Prihranek pri kontroli inven
ture v SOI znaša letno 
44.016 din. 

Predlagatelja sta pri obraču
nu zalog in prometnega davka v 
MPM z uvedbo novega sistema 
obdelave teh podatkov na raču-

Tudi n a  lahkem 
programu dovolj dela 

K d a j  b o m o  svetu lahko  predstavili  lastno 
kolekcijo? 

Dejstvo je, d a  so leto
š n j a  naročila n a  zahod
n e m  tržišču m a n j š a  kot 
s m o  pričakovali. To ve l ja  
tudi  za f i rme Belmo iz  
Zvezne republ ike Nemči
j e  in  Aspo z Nizozemske. 

Pojavlja se močna  do
larska konkurenca z 
Daljnega vzhoda, to j e  iz  
Tajvana i n  Koreje, kar  j e  
močno vplivalo tudi n a  
cene. Te obutve je  zares 
veliko. To j e  bi l  hiter 
udar, k i  m u  n ismo bili  
kos. 

K a j  n a m  j e  torej stori
ti? 

Nedvomno to zahteva 
od  nas  prilagoditev oz. 
preusmeritev n a  zahtev
nejše  tipe izdelkov že  za 
sezono pomlad-poletie 
1987. 

Tako b i  lahko računali, 
d a  b i  dosegli pribl ižno 
iste količine, ali v števil
kah  za Aspo okoli 350 000 
parov, od tega okoli 
250 000 parov ženske obu
tve i n  PU brizgane obu
tve. Za Belmo pa n a j  bi  
skupno izdelali  okoli 
200 000 parov obutve. 

Z drugimi  besedami, 
okoli 50 % te obutve bi  iz
vozili  n a  Zahod, kar po
men i  močno preusmeri
tev z Vzhoda. 

Moram reči, d a  pri  tem 
n i m a m o  kakšne  posebne 
lastne strategije al i  mo
delov; predvsem de lamo 
po navodil ih kupcev.  To 
p a  n a m  hkrati omogoča 
kolikor toliko normalno 
poslovanje, s a j  n a m  zača
sni  uvoz, p o  katerem n a m  
kupec  plačuje  material, 
olajša težave, k i  b i  j i h  si
cer imel i  z nabavo mate
rialov. 

Vemo namreč, d a  s m o  
se znašli  v nemogočih 
razmerah, k o  poslovne 
b a n k e  n e  plačuje jo  dobav 
iz  inozemstva, zaradi če
sar j e  še  težje priti d o  ma
teriala. 

Ce oceno strnem, mo
r a m  ugotoviti, d a  posel z 
m u k o  i n  pr i lagajanjem 
nekako  pel jemo. Dosega
m o  n izke  cene, k i  so v 
razmerah, k o  kurz i  n e  
s ledi jo  povečevanju stro
škov, še  večji  problem. 

Ne preostane n a m  dru
gega, kot d a  v te j  ogromni  
konkurenci  de lamo tako, 
d a  dosežemo č i m  v iš je  ce
ne. To p a  n i  lahka naloga, 
s a j  j e  ci l j  odvisen od  zu
n a n j i h  razmer, še b o l j  pa 
od  nas  samih  i n  našega 
dela. 

V te j  kruti  poslovni igri 
p a  lahko ostanemo le  ta
ko. 

Bojan Starman 

nalniku, dosegla naslednje pri
hranke: 

— pri kontroli prometnega 
davka s ta  pri izpisih štirinajst
dnevnih poročil prodajaln v pro
daj i  prihranila 37.000 din letno, 

— zmanjšal  s e  j e  tudi čas za 
izvedbo same kontrole in sicer 
za 25 % delovnega časa referen
ta za prometni davek, kar znaša 
letno 207.168 din. 

Celotni prihranek znaša 
973.456 din. 

Ker gre za predlog z izračun-
Ijivim letnim prihrankom j e  ko
misi ja  odmerila višino nadome
stila na podlagi 34. in 35. člena 
Samoupravnega sporazuma o 
inovacijah v DSSS. Na osnovi 
strokovne ocene o višini inova
ci jskega dohodka, doseženega v 
enem letu od izkoriščanja pred
loga, j e  komisija priznala nado
mestilo v višini akontacije 
25.823 din za vsakega posebej. 

Tehnično izboljšavo »odprava 
nalepl jenja  platna n a  notranj-
ke« j e  komisi j i  posredoval Cveto 
Gruden. 

Pri prejšnjem stanju  j e  bilo 
potrebno najprej  nasekati plat
no pekosan, nato z lepilom na
mazati platno in notranjik, ter 
zlepiti skupaj.  To delo j e  bilo 
predhodno potrebno opraviti za
radi navlačenja konic, ker termo 
lepilo ni dobro prijelo na celtex, 
iz katerega so narejeni notranj-
ki. 

Izboljšano stanje  pa  j e  takole: 
iNotranjik se  na jpre j  matricira s 
posebno matrico, tako da se  cel
tex pretisne oziroma nabode in 
se  tako omogoči globlje prodira
n j e  lepila v celtex. Tako s e  pove
ča kompaktnost materiala in s e  
onemogoči, da bi se  celtex slojil. 
Nato se  celtex oziroma notra
nj ik  namaže z lepilom. Pri reali
zaciji te izboljšave j e  bilo po
trebno izdelati matrico, ter del-

(Nadaljevanje na 4. strani) 

Aktualn i  interv ju  

Osnova mora biti 
dober razvoj 

s tu j imi  kupci  naše šport
n e  obutve sodeluje  tudi vod
ja  tega programa Tone Mo-
žina. 

Zadnji  dogovori odpirajo 
perspektive, toda tudi obve
zujejo.  

Delo-živl jenje:  »Kako bi 
ocenili dogajanje  na šport
nem programu v tem trenut
ku?« 

Tone Možina: »Kar zadeva 
pripravo kolekcije lahko re
čem, da gre  za bolj gladke li
nije, sam izgled (design) pa 
bomo morali š e  izpopolniti. 
To j e  dokaj  zahtevno delo. 
Materiali so naravni in ume
tni.« 

Delo-življenje:  »Katere 
naloge v a s  torej čakajo?« 

Tone Možina: »Naj kar  na
štejem n e k a j  projektov: raz
voj  novega podplata za težjo 
skupino tekaških čevljev za 
boljše smučar je  v težjih po
gojih; dokončati bo treba 
razvoj NNN podplata — 
otroško vez; razvoj brizgane
g a  tekaškega čevlja, čemur 
bomo posvetili veliko pozor
nost. Gre za čevelj, ki n a j  bi 
g a  ser i j sko začeli izdelovati 
za sezono 1988/89; izdelava z 

zunanjo šalo, dvobarvni če
vel j  z vgrajenim notranjim 
čevljem. 

Poleg cenejše grupe bo 
treba razviti tudi skupino 
tekmovalnega čevlja za sito-
nen korak, kar  tudi predsta
v l j a  zahteven projekt. 

Sodelovali bomo z repre-
zentanti, da bo testiranje res  
dobro.« 

Delo-življenje:  »Kaj iz te
g a  izhaja?« 

Tone Možina; »Doseči mo
ramo dolgoročen lastni raz
voj, pri čemer pa ne smemo 
zanemarjati  sodelovanja z 
zunanjimi sodelavci. 

Prav gotovo j e  zanimiv po
datek, da smo zelo dobro 
proizvajali obutev po siste
mu NNN.« 

Delo-življenje:  »Kaj pa 
prodajna strategija?« 

Tone Možina: »Težiti mo
ramo k temu, da delamo tudi 
v viš j ih  cenovnih razredih. 

Kar zadeva samo prodajo, 
j e  naš  cilj, da v ZDA, v ZRN, 
in v Srednji  Evropi doseže
mo in obdržimo 30—40 % tr
žišča take obutve. 

'N. P. 
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A l i  res zamuja  
orodjarna 

Tako radi i m a m o  hitre, pavšalne  ocene. Posebno še, če 
kaže  n e k o m u  naprtiti celotno kr ivdo  z a  »male i n  ve l ike  
skrivnosti  k u h a r s k i h  mojstrov.« 
Pa šalo n a  stran, ironi jo  tudi,  p a  h a j d  v »plastiko!« 

Zaka j  torej  z a m u j a t e  z iz
de lavo  orodi j?  Odgovarja 
v o d j a  orodjarne Jože Stucin. 

»Po p lanu  orodjarne n a j  b i  
orodja  za  MSX izdelali  d o  
15. aprila, za  LSX p a  d o  kon
ca aprila. Zaradi več  dela s e  
j e  stvar potegnila za tri ted
ne. T a  dodatna de la  p a  niso 
bi la  odvisna od  nas. Šlo j e  za  
kompletno razširitev spred
n j e g a  dela, kar  pomeni  isto, 
kot  d a  b i  začeli delati orodja 
n a  novo. 36 kompletov j e  bi lo 
treba variti  i n  obdelati tudi  
znotraj  povsem dodatno. Ob 
t e m  so  s e  pojavi le  š e  težave 
(poroznost, k i  nasta ja  zaradi 
var jen ja ) ,  k i  j i h  n i  bi lo mo
žno  predvideti. 

Koliko so  kasni l i  drugi, po
v e  že  podatek, d a  s m o  dobili  
vzorce za  manšete  šele sredi 
aprila, ko  s m o  začeli delati 
kopirne modele  za  štiri veli
kostne številke m a n š e t  v na
durah, s a j  so  naši  kopirni 
rezkalni  stroji  delali  tri d n i  
m e d  p r v o m a j s k i m i  prazniki.  

Potem s m o  delali  naprej.  
Pri t e m  s m o  morali  pona
v l ja t i  delovne operacije, 
k e r . . .  

V marcu s m o  izdelali 9 
orodi j  za  notranje  čevlje.  To  

KOMISIJA ZA INOVACIJE NA
GRADILA KORISTNI PRED
LOG IN TEHNIČNO IZBOU-
SAVO 
(Nadaljevanje s 3. strani) 
no prilagoditi pnevmatsko sti
skalnico, ki j e  bila že predhodno 
nare jena.  Potrebno pa  j e  bilo po
iskati  tudi ustrezno lepilo. Pri 
t e j  tehnični izboljšavi j e  odpadlo 
nalepl jenje  platna, prihranki v 
zvezi s časom in lepilom p a  s o  
zanemarlj ivi.  Poraba platna za 
par  j e  0,026 m', cena za  platno 
pekosan pa  j e  760 din, tako da  
prihranek pri izdelavi enega  pa
r a  znaša  19,76 din. 

Ker g r e  za  predlog z izračun-
Ijivim letnim prihrankom j e  ko
mis i ja  odmerila višino nadome
stila n a  podlagi 34. in 35. člena 
sporazuma. Predlagatelju s e  j e  
za 33.010 že izdelanih parov v le
tošnji  sezoni, to j e  za mesec fe
bruar  in marec, izplačalo nado
mestilo v višini akontacije v zne
s k u  54.896 din. Nadalje p a  s e  bo 
n a  podlagi 33. člena sporazuma, 
v proizvodnji spremljalo, koliko 
parov bo de jansko izdelanih n a  
t a  način, do konca sezone, ko  s e  
bo opravil poračun. 

Karla Kr ižnar  

s m o  forsirali, teda j  pa  s m o  
dobili  navodilo — stop; in
tenzivno de la j te  MSX i n  
LSX! Sedaj  orodja  za notra
n j e  čev l je  — stoji jo. 

Lahko b i  naštevali  v s e  ti
sto, kar  s m o  i z v e d e l i . . .  

Zanimivo je,  d a  podobno 
govori jo  tudi  drugi  k l jučni  
delavci  v orodjarni.  

»Če b i  bilo v s e  pravočasno 
dostavljeno, b i  k l j u b  teža
v a m  zmogli  delo. Predelava 
p a  j e  zahtevnejša  kot nova  
orodja. 

Naredili s m o  tudi  seri jo 
notranj ih  čevl jev,  kar  potem, 
kot  vemo,  n i  steklo. 

Tud i  v n a p r e j  so p lani  do
k a j  zahtevni  in  vemo, d a  
s m o  z a d n j i  v ver igi  pred  bri
zgan jem.  Drugih nihče n e  vi
di; »mudimo« le  mi!  

Tudi  z izs i l jenimi  roki s 
p laniranimi  20 % nadurami  
b o m o  v tako neure jen ih  raz
m e r a h  težko kos  vsemu.  Če
prav  n a  drugi  strani naredi
m o  š e  m a r s i k a j  več, kot od  
n a s  pričakujejo.  

Pomembno je,  d a  planira
m o  i n  de lamo orodja  v s e  leto 
i n  n e  le  od  ISPA naprej.  Pre
malo  časa j e  za  tako ve l ike  
projekte. Posebno to v e l j a  v 
slučaju, če model i  že  v osno
v i  niso pravi lno zasnovani.« 

Nekateri v a m  očitajo, d a  
delate z a  druge? 

»To n e  drži. Saj  s m o  delali  
samo tedaj,  k o  so bi le  zmo
glj ivosti  proste. 

N a j  p a  o b  t e m  povem, d a  
s m o  ž e  izdelali Stratos (rok 
30. april). C a m p  (rok 30. ju
n i j )  in  SR z rokom do 20. juli
ja.« 

Takole b i  s e d a j  lahko zavi
ja l i  i n  odvi ja l i  štreno. 

Spet b o  morda  nekdo za
mahni l  z roko, ko  bo prebral 
tole; 

Načrtovanje i n  organiza
ci ja  j e  naša  š ibka  točka. Ne 
m o r e  biti  dobre  organizaci je 
brez  sodobnih  (že z n a n i h  
metod, kot j e  npr.  m r e ž n o  
planiranje),  n e  brez zanesl j i
v i h  koordinatorjev i n  tudi  n e  
brez  dobrega informaci jske
ga sistema. 

Zares prevel iki  smo, d a  b i  
obdeloval i  v s a k  s v o j  vrtiček 
i n  upal i ,  d a  b o  s t e m  rešeno 
kmet i j sko  vprašanje.  

N.P, 

Stanko Semič: č e  b o m o  hoteli  opraviti  v s e  delo, m o r a m o  pla
nirati  20 % n a d u r  

Iz naših prodavnica 
25. m a j a  navršava se  p u n i h  13 godina od  kako  j e  prodav

nica A l p i n a  otvorena u Somboru. Prodavnica spada u grupu 
prodavnica s a  m a n j i m  prometom; p lan  za  1986 godinu j e  
58.000.000.—, a parski  13.700 pari. Plan s m o  u protekla tri 
meseca ispunil i  oko 90 % ali v e č  u aprilu smatramo d a  čemo 
to nadoknaditi.  

Razlog što prodavnica spada u grupu  prodavnica s a  ma
n j i m  prometom svakako j e  j e r  s e  prodavnica nalazi n a  peri
feri j i .  Inače j e  Sombor grad s a  oko 45.000 stanovnika, a u 
gradu  i m a  17 prodavnica obuče. Pošto s e  naša  prodaja  godiš-
n j e  kreče oko 15.000 pari proizlazi d a  svaki  treči stanovnik 
Sombora nosi  obuću k u p l j e n u  u našo j  prodavnici. 

Osobl je  u prodavnici  ug lavnom j e  od  prv ih  d a n a  otvara-
n j a  prodavnice a to s u  prodavači Gordana Ivkovič, Ilona Po
žar i poslovodja Gojko  Sretić. Trenutno j e  u prodavnici  i Le
n a  K a č a n d o n o v .  K o l e k t i v  p r o d a v n i c e  

A l p i n a  Sombor 

Iz naših prodajaln 
Vsak  poslovodja j e  n a j b o l j  vese l  takrat, če j e  promet  do

ber, d a  so tudi  rezultati odlični, d a  sodelavci de la jo  dobro in 
seveda, d a  so t e m u  pr imerno tudi nagrajeni.  Menim, d a  v 
z a d n j e m  času v A lp in i  n i  ravno tako. Gledamo ostale trgov
s k e  organizaci je  p a  v idimo, d a  s m o  z m a j e m  z osebnimi  do
hodki  zelo zaostali. 

V Novem mestu  s m o  dobili  novo delovno moč. Karel  Ra
m o v š  j e  v prv ih  d n e h  dela v prodajalni  pokazal  izredno pri
zadevnost  n a  v s e h  področjih prodaje.  Upamo, d a  b o  tako še  
naprej.  

O m e m b e  vredna  j e  tudi  izredna prizadevnost Danice 
Škufca i n  Franca Štemfl ja,  s a j  j u  j e  kolektiv prodaja lne  
predlagal v bo l j šo  skupino. Upamo, d a  s e  bosta sodelavca še  
bo l j  prizadevala. 

Že 17 let dela v ALPINI Marija Turk, k i  j e  dosegla 20 let 
s k u p n e  delovne dobe, za  kar  j i  o b  te j  priložnosti vs i  čestita
m o  in  želimo, d a  b i  m e d  n a m i  š e  mnogo  let ustvar ja la  bol jš i  
jutri  

Ze danes  razmišl jamo, k a j  v s e  m o r a m o  napraviti  za  
odprt je  tretjega — ŠPORTNEGA oddelka in  upamo, d a  b o  
v s e  pr ipravl jeno d o  2. avgusta. Kaže, d a  n e  b o  težav z opre
m o  i n  blagom, prav  tako p a  s m o  dobili  zagotovila, d a  do ome
n j e n e g a  datuma n e  bo  težav za delno adaptacijo prostorov, 
katere s m o  letos kupili.  V Novem mestu  žel imo delati š e  bolj
še, v e n d a r  s m o  prepričani, d a  bo  treba pomisliti  tudi n a  bolj
š e  osebne  dohodke, kakor tudi  n a  skora j šn jo  adaptacijo od
k u p l j e n e  hiše, k i  j e  res  n a  zelo ugodni  točki v s a m e m  centru 
mesta. 

Lahko b i  naštevali  š e  k u p  načrtov, kakor  tudi  raznih 
problemov, k i  n a s  tarejo (Jnevno, toda m n e n j a  smo, d a  b o m o  
s skupnimi  močmi  v s e m u  kos. Poslovodja 

Vladis lav Kider ič  
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Na pravi poti smo 
Konec prejšnjega meseca so obiskali A lp ino  pred

stavniki f i r m e  Alp ina  Sports Corporation iz  ZDA, Ber
gen Trader iz Norveške, A + E iz  Zvezne republ ike 
Nemčije, Elana iz  Avstri je  i n  drugi. 

Namen tega sestanka j e  
bil pregled kolekcije (oz. ti
stega, kar  j e  že pripravljeno) 
za leto 1987/88. Dokončni 
Vzorci morajo biti izdelani 
do 15. decembra. 

Z ozirom n a  to, d a  smo 
imeli lani težave (trganje 
materialov, odpadanje  spoj-
ler jev  itd.) j e  bilo čutiti strah 
kupcev, kako n a m  bo  to 
Uspelo urediti letos. 

Ugotovili p a  so, d a  s m o  ze
lo napredovali, tako v tehno
loškem smislu, torej z upora
bo novosti, kot tudi z izved
bo. 

Tako novi  Scorpio kot tudi 
ostali modeli, so dobili dobro 

oceno. Sedaj bomo morali 
opraviti v s a  preostala dela. 
Važno je, d a  bodo pravoča
sno izdelana orodja za vzor
čne številke, ki  n a j  bi  j i h  
kupcem predstavili septem
bra in decembra poslali 
v s e m  grosistom. 

Če s m o  dobre rezultate do
segali pri tehnološki izvedbi, 
p a  tega še n e  moremo trditi 
za designe (zunanji izgled) 
naših čevljev. Vključiti  na
meravamo tako domače kot 
tudi zunan je  oblikovalce. Pri 
tekaških čevl j ih  se  sistem, ki  
smo ga  uvel javi l i  lani, n e w  
nordic sistem (NNN), ni  bi

stveno spremenil, s a j  j e  kar 
v redu, spremembe so pred
v s e m  v odpravi jermenčka, 
ki  j e  bi l  tipičen za naše teka
ške  čevlje. Po novem n a j  bi  
b i l  gornj i  del sestavljen iz 
enega dela, v s e  do hrbtnega 
dela. Tudi  tu j e  seveda treba 
z žigi oblikovati površino, d a  
bo  obutev privlačna in pro
dajna.  

Splošna ocena j e  torej po
zitivna. Kupci p a  opozarjajo, 
d a  bo  treba do septembra 
napraviti še  veliko, zato n e  
b i  smeli  »zaspati« ob  prv ih  
dobrih ocenah. 

Če bomo v s e  pripravili kot 
j e  treba, lahko n a  zahodu po
novno računamo n a  prodajo 
okoli 220.000 parov smučar
sk ih  čevl jev  in od 300 do 
350.000 parov tekaške obu
tve. 

Tudi  z materiali in strojni
m i  zmoglj ivostmi za to proiz
v o d n j o  n e  b i  smeli  imeti te
žav, s a j  imamo stvarne mož
nosti, d a  to izvedemo. 

In še n a  neka j  n a j  spom
nim; dogovorili smo se, d a  
bomo po v s e m  svetu upora
bl ja l i  enako reklamo z istimi 
oblikami. Jože Bogataj 

r 

Računalnik z večjimi 
zmogljivostmi 

V službi za organizacijo in  informatiko s m o  konec m a j a  
instalirali nov računalnik. Po prvem, leta 1973 in  drugem 
1983, j e  to tretji. Prva dva  sta bila najeta, ta p a  j e  kupl jen.  Je 
Sistem/38 kot prejšnj i ,  le zmoglj ivejši.  Centralnega spomina 
ima 4 mi l i jone znakov, pre j šn j i  1 mili jon, zunanjega spomi
na 2187 milijonov, pre j  387. Dodatno ima  še  enoto za shranje
v a n j e  podatkov n a  traku, sistemski printer, grafični printer, 
pet terminalskih printerjev in  25 terminalov. 

Z novo pridobitvijo bomo omogočili: 
— hitrejši  razvoj novih obdelav, predvsem proizvodne

ga infromacijskega podsistema in  drugega dela prodajnega 
podsistema 

— normalno delo, to pomeni  precej kra jše  odzivne čase 
in dodatne terminale pri uporabnikih, ki  že  delajo interakti
vno, to j e  v f inančni  službi, prodaji  in  nabavi  

— instalacijo novih terminalov in  terminalskih printer
jev  v razvoju, planu, komerciali, skladiščih materialov, goto
v ih  izdelkov in  kadrovski službi 

— obdelava podatkov za Etiketo, ki  j o  bomo direktno 
priključili n a  računalnik 

Za staro opremo bomo plačevali na jemnino  še do okto
bra, potem p a  preide v našo last. Zoran Kopač 

Apreski  obutev v kooperaciji  
z BONISOM 

Kakšen b o  
posel 

z Bonisom 
Cilj vsake delovne or

ganizacije je, d a  prodaja 
svoje zmogljivosti (kapa
citete), kar  se d a  smotrno. 

Mislim, d a  j e  to tudi c i l j  
Alpine. To bi  z drugimi  
besedami lahko rekli, 
specializacija proizvod
n i h  oddelkov, kolikor j e  
pač mogoče. A l i  natan
čneje, oz. še drugače, e n  
oddelek — ena  proizvod
nja.  To j e  nekakšna v iz i ja  
prihodnosti; kol iko pa bo
m o  pri tem uspeli, b o  po
kazal še čas. 

Obrat Rovte i n  koope
rant Okroglica sta se ne
kako specializirala za  
apreski obutev in  tako 
n a j  b i  ta dva  oddelka tudi 
pokrivali z naročili. 

Oba obrata sta sposob
n a  narediti letno 250.000 
d o  300.000 parov izgotov-
Ijene šivane obutve p o  te j  
tehnologiji.  Tako s m o  
ugotovili, d a  s proizvod
n j o  za Madžarsko i n  do
mače  tržišče n e  pokriva
m o  celotnih kapacitet. 

Pokazalo se  je, d a  bi  
zmogli  napraviti 50—60 
tisoč parov več zato s m o  
se  tudi  lotili »lohn posla« 
s f i rmo BONIS — sveto
v n o  z n a n i m  proizvajalcev 
tovrstne obutve. Med do-

govar janjem se j e  poka
zal tudi obojestranski in
teres — za sodelovanje n a  
v iš j i  ravni, vendar  to pu
stimo zaenkrat še o b  stra
ni.  

S prvimi  pošil jkami, ki  
n a m  j ih  je  poslal Bonis, 
n i s m o  na jbo l j  zadovoljni, 
s a j  stvari niso bi le  najbo
l j e  pripravl jene — niti 
material (dosti defektnih 
kosov, zamenjav,  itd.), ni
ti dokumentacija,  niti ni  
bi la  tehnologija za  obsto
ječi material povsem do
rečena. 

Sedaj, k o  pišem ta čla
nek, j e  proizvodnja neka
k o  stekla, vendar  bodo še 
vedno  lahko problemi 
glede točnosti dobav itd. 

Tako sodelovanje p a  
i m a  tudi pozitivne stvari 
kot so: 

— spoznavanje nov ih  
tehnologij, m o d n i h  teženj  
(tendenc) 

— n e  veže  n a m  obrat
n i h  sredstev (obresti od
padejo)  

Upam, d a  b o m o  tisti, k i  
se  s tem ukvarjamo, znali  
potegniti iz te kooperacije 
č imveč dobrih stvari. 

Miro Kavčič 
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na temo: MESTO MLADIH V ALPINI, 
na katerem so sodelovali Ivo Pivk, Marinko Božič, Helena 
Dolenc, A l e š  Dolenc i n  Karla  Križnar.  Razgovor j e  vodi l  
Nejko  Podobnik,  zapiske  j e  ured i la  Brigita Subic. 

Kako ocenjuješ sedanji  položaj 
mladih v Alpini? 

Ivo Pivk: Mislim, da se vsi  
premalo zavedamo našega tež
kega gospodarskega položaja. 
Pojavlja se nepravilen odnos do 
dela, premalo j e  storjenega za 
delovno organizacijo in družbo 
nasploh. Ob tem se pojavlja tudi 
nepravilen odnos predpostavlje
nih do mladih, da imajo le-ti ob
čutek, da jih zapostavljajo in ob-
dolžujejo, da širijo nezadovolj
stvo. Če pa mladi k a j  predlaga
jo, ni prave podpore. Opažam tu
di neenotnost in nevoščljivost. 

Delo-življenje: Deluješ tudi v 
sindikalni organizaciji. Se ti zdi, 
da bi se dalo preko sindikalne 
organizacije, v povezavi z mladi
mi, k a j  urediti? Kakšne so tvoje 
prve izkušnje s tem? 

Ivo Pivk: Mislim, da sindikat 
nima tiste moči, kot bi jo  lahko 
imel. Ne upošteva dovolj intere
sov mladih. 

Delo-življenje: Kakšne pa so 
po tvojem mnenju razmere pri 
študiju ob delu? 

Ivo Pivk: Sam študij ob delu 
j e  dobro organiziran. Jaz  študi
ram ob delu na ekonomski fa
kulteti v Kranju. Dvakrat teden
sko imamo predavanja. Alpina 
nam omogoča, da lahko študira
mo. V zvezi z vključevanjem 
mladih pa bi š e  predlagal, da bi 
morala mladinska organizacija 
delavcem, ki so sprejeti v služ
bo, pojasniti organizacijo Alpine 
in samoupravljanje, skratka, do
seči, da bi s e  delavec res  počutil 
kot samoupravlj alec. Še poseb
no skrb  bi morali posvetiti ti
stim, ki s e  zaposlijo takoj po os
novni šoli. Važno je, da pritegne
mo mlade takoj na začetku, če 
ne, se kasneje ne vključijo. Mi
slim tudi, da bi se morali več
krat dobivati. 

Marinko Božič: Položaj se j e  v 
zadnjih letih izboljšal, vendar se 
mladina š e  zmeraj ni uveljavila 
tako, kot bi se morala. Vzrokov 
j e  več. Del vzrokov j e  v nas sa
mih, v nezainteresiranosti. Dru-

/ 

J 
gi del vzrokov pa j e  v zakoreni
njeni miselnosti, da mora biti 
mladina tiho zaradi mladosti in 
neizkušenosti. Starejši delavci 
pravijo; le k a j  si naredil, s a j  te 
takrat, ko smo mi gradili tovar
no, sploh š e  ni bilo. To bi morali 
spremeniti, vendar j e  to tudi de
lo sindikata, ne samo mladinske 
organizacije. 

Delo-življenje: Če gledamo 
delavca v proizvodnji, j e  zelo po
membno, kakšen j e  odnos med 
kolegi, med mojstri, kontrolorji 
in mladimi delavci. Kako oce
n ju ješ  te zadeve? Kako te upo
števajo, če si uspešen delavec? 

Marinko Božič: Jaz  teh pro
blemov nimam; imajo pa jih zla
sti mlajši delavci. Veliko pa j e  
odvisno od tega, kako mladi 
opravljajo svoje delo. 

Karla Križnar: V zvezi s pri
pombo Marinka Božiča, da bi 
položaj lahko pomagale rešiti tu
di ostale organizacije, bi dodala, 
da ni problem v tem, katera or
ganizacija bi to bila; to moramo 
rešiti predvsem mladi sami. 

Marinko Božič: Mislim, da 
smo preveč nezainteresirani. Za 
kakršnokoli akcijo j e  zelo težko 
dobiti ljudi, celo za izlete s e  tež
ko odločajo. Na novo izvoljeno 
vodstvo sem spraševal, če bi de
lali v kakšni organizaciji, pa so 
imeli zelo čuden odnos. 

Delo-življenje: Ali imaš obču
tek, da bi morali začeti z lažjimi 
oblikami: plesi, zabave, izleti, ali 
pa s e  lotevati nujnih vprašanj, 
ki zadevajo naše delo v tovarni? 

Marinko Božič: Najprej bo 
treba začeti z lažjimi oblikami, 
da bomo mlade sploh pridobili. 

Helena Dolenc: Tudi sama 
sem mnenja, da j e  mladino naj
laže pridobiti s plesi in zabava
mi. 

Delo-življenje: Ali ni čutiti ne
ke krize zaupanja? 

Ivo Pivk: Mladi so že prej  iz
gubili zaupanje  v samo organi
zacijo. 

Marinko Božič: Mislim, da j e  
to že splošni pojav. To s e  iz leta 
v leto pojavlja, s a j  se stalni pro
blemi ponavljajo. 

Karla Križnar: Sprašujemo 
se, kakšne stroške prinaša orga
nizacija mladinskih kongresov, 
če na drugi strani pomislimo, da 
bi s takimi sredstvi lahko delno 
rešili problem nezaposlenih. 

Helena Dolenc: Mladina s e  
zgleduje po starejših in če nima
mo dobrih vzornikov, težko dela
mo. Sicer pa na svojem delov
nem mestu nimam posebnih te
žav, čeprav s e  čuti ta odnos sta
ri—mladi. Kar zadeva delo, mo
ram delati tisto, kar mi naročijo. 
V zvezi z dejavnostjo, posebno 
organizacijo rekreacije, pa mo
ram reči, da j e  za zimsko ureje
no boljše, s a j  moramo pri kole
sarstvu vse  plačati sami, kar j e  
že dovolj drago. 

Delo-življenje: Ali j e  možno 
uveljaviti znanje, ki ga pridobiš 
v šoli? 

Aleš Dolenc: Pri svojem delu 
kar lahko uveljavljam znanje, ki 
sem ga pridobil v šoli. Mislil 
sem, da bo težje, tako pa tudi 
starejši  delavci radi prisluhnejo 
predlogom in dobro sodelujemo. 
Kar zadeva perspektivo in mož
nosti pa lahko rečem: če dobro 
delaš, imaš možnosti za napre
dovanje. Omenil pa bi š e  to, da 
bi morali postaviti nasproti stro
kovnosti odgovornost in tudi 

vrednotenje dela. Kar zadeva 
vlogo računalništva in moje de
lo, mislim, da strokovne službe 
zelo rade sodelujejo z računalni
škimi delavci, s a j  so spoznali, da 
lahko veliko bolje organizirajo 
delo na svojih področjih, če se 
vključi računalnik. Važno j e  tu
di, da s e  lahko uvaja jo  nove obli
ke in načini dela. Na prvem me
stu bi omenil spodbujanje k izo
braževanju mladih, ker mislim, 
da zaostajamo tudi glede štipen
dijskih pogojev. Tako j e  malo 
ljudi z izobrazbo in izbire prakti
čno nimamo. 

Delo-življenje: Eno j e  pokli
cno usposabljanje, drugo pa j e  
sprotno pridobivanje znanja. 
Kakšne so po vašem mnenju 
možnosti za to? Kakšna j e  selek
cija napredovanja v proizvodnji? 

Ivo Pivk: Pri nas j e  š e  vedno 
preveč vez in poznanstev. 

Delo-življenje: Kaj  pa usmeri
tev Alpine? Ali j e  njena politika 
po vašem mnenju pravilno za
stavljena? 

Aleš Dolenc: Mislim, da ni 
prav, da bi s e  pogovarjali nestro
kovno; tisti, ki se na stvari razu
me, n a j  ima tudi vpliv na odloči
tve. 

Delo-življenje: Ljudje  delamo 
predvsem zato, da zagotovimo 
socialno varnost. Da pa bi dose
gli socialne cilje, moramo pred
hodno doseči ekonomske cilje 
delovne organizacije. 

Helena Dolenc: Mladi smo o 
tem premalo obveščeni. 

Ivo Pivk: Če s e  napake ugoto
vijo, n a j  se pokaže krivca. Pre
več j e  lažne solidarnosti. 

Delo-življenje: Kako bi se da
lo te interese povezati z delom 
mladinske organizacije? 

Karla Križnar: V mladinski 
organizaciji j e  400 mladih, 17 jih 
j e  v predsedstvu, tako da so za
stopani vsi oddelki. Od teh jih 
dela le 5—6. Sicer pa  mladinska 
organizacija sama n e  more niče
sar narediti. Če k a j  organiziraš 
(npr.: zvezna štafeta mladosti) j e  
treba dobiti veliko Imdi. Mladi 
so nezainteresirani. Ce bi orga
nizirali delovno akcijo, bi prišli 
le posamezniki. Predlagam reši
tev: dali bomo vabila na vse 
oglasne deske. Mogoče nam bo
do mladi povedali težave, želje 
in jih bomo potem skupaj  rešili-
Na primer; problem dopusta, ki 
g a  imajo mladi malo. Stvar smo 
že začeli, vendar ni odgovora. 

Delo-življenje: Ali ima mla
dinska organizacija svoj pro
gram dela? 

Karla Križnar: Program j e  
usmerjen bolj v rekreacijo. To 
mlade zanima. 

Ivo Pivk: Mladi razpravljajo o 
problemih ob kavi v proizvodnji) 
da pa bi nekdo te probleme po
vedal nam v predsedstvu, teh pa 
ni. Vse s e  dogaja vodstvu za hrb
tom. Očitno mladi še  nimajo 
zaupanja v svojo organizacijo. 

Mesto mladih  v Alpini  
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Sodoben servis ni le prilagoditev čevlja smučki 
P r e d  š e s t i m i  le t i  š e  n i s m o  i m e l i  n i č e s a r ,  s e d a j  p a  i m a m o  

s e r v i s o v ,  o d  t e g a  14 v d r u g i h  r e p u b l i k a h .  
•"rejšnji m e s e c  s o  b i l i  s e r v i s e r j i  v Ž i r e h .  
p v a  i z m e d  n j i h  s e m  z a p r o s i l ,  d a  p o v e s t a  k a j  t u d i  z a  n a š  
časopis.  

Tomaž Bernik, Kranjska gora: 
»Za Alpino delam že šest  let; 

j e  v isti stavbi kot j e  pro
dajalna, kar  olajša obisk kup-
cev, pa tudi nam j e  lažje. Zame
njave zaklopk, stremen in dru

gih delov j e  običajna stvar pri 
čevljih. Lotimo pa s e  tudi dru
gih, težjih opravil, kot j e  na pri
mer oblikovanje čevlja. Opreme 
imamo dovolj, prav tako j e  pre
skrbljeno za rezervne dele. 

RflZCOYOR Zn 
Delo-življenje:  Očitno j e  veli-
stvari takih, ki n a j  bi s e  reše-

Vale v kraju.  Zakaj  mladi ne 
združujemo interesov v skupna 
Prizadevanja? 
,, Aleš Dolenc: Ne združujemo 

ker združevanje zanje  po-
j^eni odvisnost od splošne politi-
•js mladinske organizacije in tu
di splošnih družbenih teženj, 
'mamo določene izkušnje, ko 
г̂по mladi poizkušali vplivati na  

dogajanja, pa  smo naleteli na 
Nerazumevanje in odpor. 

Karla Križnar: Mladi res  ni-
fj^ajo nikakršnega interesa za 
Kakšno združevanje. 
, Delo-življenje: Vzrok j e  ver
jetno tudi v tem, da delavska 
•Gladina dela po svoje, študent-
l̂̂ a spet, di jaška pa se  tudi ne 

Znajde. Ali mislite, da bi mladi 
Prišli, če bi organizirali tribuno 
° problematiki stanovanj, izo
braževanje, kadrovska politika? 

bi tribuna uspela? 

, Karla Križnar:  Če bi s e  stvari 
olje delale v kraju,  bi bilo tudi 
delovni organizaciji veliko la

žje. 

Delo-življenje:  Ali s e  mladi 
^ r a š u j e j o ,  kako bodo živeli v 
Žireh, v kakšnih naravnih raz
merah, materialnih možnostih 
in medsebojnih odnosih? 

Aleš  Dolenc: Mladi sedaj  veli
ko razmišl jajo o varstvu okolja. 
Kar pa zadeva delo samo, ni ta
ko enostavno, s a j  se  ve, k a j  v s e  
bi morali delati, zainteresiranih 
pa j e  malo ljudi. 
Z a k l j u č e k :  

S p l o š n a  d r u ž b e n a  k l i m a  
z a  d e l o  m l a d i n s k e  o r g a n i z a 
c i j e  o č i t n o  n i  p o s e b n o  s p o d 
b u d n a :  

T o d a  p r o b l e m i  s e  k o p i č i j o .  
K d o  j i h  b o  r e š e v a l  o z .  reš i l ,  
č e  n e  t u d i  m l a d i ,  k i  n a  t a k  
n a č i n  p o m a g a j o  s o o b l i k o v a t i  
r a z m e r e  v t o v a r n i  i n  v k r a j e 
v n i  s k u p n o s t i .  

C e  s e  č i s t o  p o t i h e m  v p r a 
š a m o :  » K a k o  b i  r a d ,  d a  b i  b i 
l o  v t o v a r n i  z a m e  k o t  m l a d e 
g a  č l o v e k a  i n  k a k o  n a j  b i  ž i 
v e l i  v k r a j e v n i  s k u p n o s t i « ,  
ž e  ^ i m a m o  p r o g r a m  m l a d i h  
(a l i  p a  m l a d i n s k e  o r g a n i z a 
c i j e ) .  K a k o  t o  d o s e č i ,  j e  s e v e 
d a  d r u g o  v p r a š a n j e .  Z a n e s 
l j i v o  n e  s č a k a n j e m ,  d a  b o d o  
t o  u r e d i l i  s t a r e j š i  a l i  d r u g i ,  
k a k o  d r u g a č e  »pok l ican i« .  
S t r a h u  p r e d  s o d e l o v a n j e m  z 
d r u g i m i  s e  b o d o  m l a d i  t u d i  
m o r a l i  otrest i .  Ce j e  n e z a 
u p a n j e  u t e m e l j e n o ,  b i  k a z a 
l o  k a j  s p r e m e n i t i ,  p a  č e t u d i  
t o  z a h t e v a  n e k a j  n a p o r a .  

S i c e r  s e  n a m  b o  š e  n a p r e j  
d o g a j a l o ,  d a  b o d o  m l a d i  o b 
d e l o v a l i  l e  v s a k  s v o j  v r t i č e k  
i n  s e  v t e j  zavr tos t i  v r t e l i  v 
k r o g u  n e z a d o v o l j s t v a ,  k i  v 
Ž i r e h  t o l i k o k r a t  n a j d e  s v o j  
p o š a s t n i  o d m e v  c e l o  n a  v r v i .  

Mesto mladih  v Alp in i  

N a š a  s e r v i s n a  d e j a v n o s t  j e  ž e  d o k a j  r a z v e j a n a ,  s a j  i m a m o  p o  
J u g o s l a v i j i  ž e  38 s e r v i s o v .  N a  s l i k i :  s p o s v e t a  v Ž i r e h  

Tudi taka oblika sodelovarna 
(seminar) kot j e  bila seda j  v Ži
reh, j e  koristna, s a j  moramo biti 
prav serviserj i  najbol j  na teko
čem z vsemi novostmi.« 
Gorazd Mlakar, Ljubl jana:  

»Že deset let se  ukvar jam s 
tem. V Ljubljani s ta  sedaj  dve 
servisni delavnici, s a j  j e  to po
stalo pravo smučarsko mesto. 

Imam kompleten servis  za 
Elan in za Alpino in zdi s e  mi 
prav, da izkoristim to priliko za 
oceno: sodelovanje z Alpino j e  
super. Če mi k a j  manjka,  samo 
sporočim v Alpino in naslednji 
dan j e  Lojze Oblak že tu. Poleg 

vno načelo! 
Vemo, da prodamo veliko če

vl jev.  Ljudje  na terenu nas za
nesljivo potrebujejo, zato smo 
s e  pač lotili te  organizacije. Za
enkrat naša organizacija temelji 
na interesih serviserjev.  Če se  
nekdo oglasi, da bi delal za nas, 
na jpre j  ugotovimo, če so za to 
pogoji: če gre  za smučarsko sre
dišče ali druge razmere, zaradi 
katerih j e  servis  upravičen. Po
tem j e  servis  za nas  eno leto v 
poskusnem obratovanju, nakar 
sklenemo pogodbo o sodelova
n j u  za nedoločen čas. Mi poskr
bimo za rezervne dele in tudi za 

T o m a ž  B e r n i k  i z  K r a n j s k e  g o r e  i n  G o r a z d  M l a k a r  
L j u b l j a n e  ž e  d o l g o  č a s a  u s p e š n o  s e r v i s i r a t a  n a š o  o b u t e v  

IZ 

običajnega servisiranja bi ome
nil še  posebno obliko sodelova
n j a  s kupci in koristniki naših 
uslug, to j e  — staro za  novo. Gre  
namreč za to, da so nekakšni po
sredniki med kupci, ocenjevalci 
vrednosti, svetovalci in serviser
ji.  Ta oblika pride še  posebej 
prav za  nabavo opreme za otro
ke, ki hitro prerastejo staro. 

Glede na povpraševanje j e  
težko ustreči vsem, čeprav, kot 
že rečeno, smo dobro oskrbljeni. 

K a j  pa meni o te j  problemati
ki Lojze Oblak, ki j e  glavni us-
klajevalec te  dejavnosti? 

»Vsaka solidna f irma mora 
imeti tudi svoj servis, j e  osno

nekaj  opreme, kar  dobijo servi
se r j i  brezplačno. Tako lahko za
računajo uporabnikom le zamu
do časa za servisiranje. Tak ser
v i s  j e  torej poceni, neprimerno 
cenejši kot so v tujini. 

Serviser je  oskrbimo tudi s pri
mernimi katalogi, ki služijo kot 
priročniki; tako so serviserj i  res 
lahko pravi svetovalci. In še  ne
k a j :  f irma preko serviserjev tudi 
vzga ja  ljudi; sedanje  in bodoče 
kupce. 

Razume se, da mora vzpored
no s prodajo in servisiranjem 
ustrezno teči tudi reklama, da so 
učinki čim boljši.« 

N.P. 
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Maja j e  stopilo v delovno 
razmerje 12 novih delavcev, 
z delom pa j e  prenehalo 13 
delavcev. 

Delovno razmerje so v 
TOZD Proizvodnja v ma ju  
nastopili: Alenka Cajnkar v 
oddelku v Žireh, v obratu n a  
Colu p a  A n a  Rijavec, Marija 
Krapež, Renata Pregelj,  Bri-
gita L a h a j n a r  i n  A n i c a  Mi-
kuž.  V t e m  mesecu  so v 
TOZD Prodaja  nastopili  de
lovno razmer je :  Jadranka  
Gol i janin  v prodaja ln i  Sara

j e v o  I, A s i m  Efendić  i n  Raj-
k o  Mojević v prodaja ln i  Sa
ra jevo  III, Miro Novosel v 
prodaja ln i  Zagreb III i n  Ka
rel R a m o v š  v prodaja ln i  No
v o  mesto.  Delovno r a z m e r j e  
j e  v Delovni skupnost i  skup
n i h  s lužb  v skladišču nasto
pi l  Zoran Alič.  

Z de lovn im r a z m e r j e m  s o  
v TOZD Proizvodnja prene
hali; V ida  Gruden, Tomaž  
Kavčič, Zdena Kolenc, Ro
m a n a  Špik, Zdravko Kavčič, 
Danica Mravlje ter Stoj a n  
Šubic i n  Emi l  Kopač, k i  sta 
odšla  n a  s lužen je  vo jaškega  
roka. Iz Delovne skupnost i  
s k u p n i h  s lužb  s o  v t e m  me
secu prenehal i  z delom: Ma
r i j a  Rupnik,  Vida  Grešnik, 
Stanislav B u r j e k  i n  Marija 
Repaš. V TOZD Prodaja  p a  
j e  prenehala  Nada Nemeško-
v i ć  iz prodaja lne  Slavonska 
Požega. 

^p(9cocil i s a c5e 

OB VSTOPU NA NOVO ŽIVUENJSKO POT: 

Sodelavkam Cirili Bogataj iz oddelka v Žireh, Nevenki 
Brus in Majdi Štefančič iz obrata Col ob poroki iskreno če
stitamo in jim na novi življenjski poti želimo zdravja, sreče, 
zadovoljstva predvsem pa razumevanja v zakonu! 

Prijetno na dopustu 

Ш 

š e  n e k a j  d n i  i n  zakoračili  
b o m o  v čas, k o  se  začnejo  le
tovanja.  

Naše s lužbe  oprav l ja jo  š e  
z a d n j a  dela, d a  bodo  v s e  po
čitniške kapacitete očiščene, 
dopolnil i  b o m o  inventar  i n  
odpravi l i  okvare.  Skratka, 
gledal i  b o m o  n a  to, d a  bodo 
letovalci prišli  v u r e j e n a  bi
vališča. 

OB ODHODU V POKOJ: 

Iz naše delovne sredine odhajajo v tem mesecu v pokoj 
iz TOZD Proizvodnja Vida Gruden, Tomaž Kavčič, Zdena 
Kolenc, Romana Špik in Zdravko Kavčič; iz Delovne skup
nosti skupnih služb Marija Rupnik, Vida Orešnik in Stani
slav Burjek ter iz TOZD dodaja Nada Nemešković iz proda
jalne Slavonska Požega. Vsem skupaj želimo še vrsto let trd
nega zdravja, zadovoljstva in sreče v domačem krogu. 

v Strun janu  s o  pred  kratk im odpr l i  n o v e  počitniške zmogl j i 
vosti. V o k v i r u  tega i m a  tudi  A l p i n a  2 stanovanj i .  

s t a n o v a n j a  — bungalovi  v 
Strunjanu,  s o  zelo lepo 
opreml jeni ,  p r a v  tako j e  lepo 
u r e j e n a  tudi  okolica naselja-
V s a  s tanovan ja  so enako  ve
l ika in  popolnoma  enako 
opreml jena.  

Letovalci i m a j o  t u  res naj
b o l j š e  b i va lne  pogoje  (kon-
fort). 

S plažo p a  bodo  verjetno 

Ob otvoritvi  j e  govoril  predsednik  občinskega sveta zveze 
s indikatov  Sandi Bartol 

Prav p a  je,  d a  v s i  tisti, k i  
boste letovali, upoštevate tu
di  tale navodila:  

— V s a k  letovalec (tudi ti
sti, k i  pr ide jo  z a  d a n  ali d v a  
n a  obisk)  s e  m o r a  obvezno  
pri javit i  n a  recepciji. Lani  
s m o  dobil i  v e č  pritožb recep
cije, d a  v naš ih  kapacitetah 
le tu je jo  n a  črno. 

— V s e  poškodbe  in  okvare  
inventar ja  ali bivališča, mo
r a j o  letovalci odpraviti  s a m i  
— če  g r e  z a  več jo  okvaro, k i  
n i  nastala p o  n j ihov i  krivdi,  
p a  s o  o n j e j  dolžni  č impre j  
obvestiti  našo kadrovsko 
službo. 

— Preden zapustite k r a j  
letovanja,  ste dolžni  očistiti 
bivališče, d a  omogočite leto-
v a l c e m  z a  v a m i  pr i je ten  od
dih.  

Na kratko predstav imo š e  
nase l ja  »Strunjan« i n  »Ča
tež« 

malo  m a n j  zadovol jni.  Je  na
mreč  odda l j ena  10—15 mi
n u t  h o j e  (obala j e  bliže). Na 
vo l jo  bodo imel i  d v a  lepo 
u r e j e n a  de la  plaže, k j e r  pa 
bodo dolžni  plačati  posebno 
kopal iško takso. 

»Čatež« — hišice tr imo 
ki  s m o  j i h  v časopisu že 
predstavili,  b o m o  prevzel'  
konec j u n i j a .  Glede n a  zago
tovila, k i  s m o  j i h  dobili  od iz
va ja lca  T r i m o  in  zdravilišča 
Čatež, bodo d o  24. j u n i j a  ure
j e n i  tako ob jekt i  kot  zuna
n j o s t  nasel ja.  

N a j  o m e n i m o  tudi  Umag-
T u  j e  letos u r e j e n a  električ
n a  napel java,  tako d a  glede 
električne energ i j e  n e  bi 
sme l i  imeti  težav.  Pripravlja 
p a  se  tudi  načrt z a  obnovitev 
nase l ja  »Zlatorog«, k i  bo 
z n a n  v jeseni,  k o  v a s  b o m o  o 
n j e m  seznanil i .  

H e r m i n a  Cankar 
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Na obisku v Vinici in  
Novem Marofu 

Skupina  de lavcev  A l p i n e  j e  
pred kratk im izkoristi la prosto 
^ b o t o  i n  obiskala  d v a  obrata n a  
^ r v a š k e m ,  k i  z a  n a s  izde lu jeta  
Gornje dele.  

»Obrat v Vinici v bližini Varaž-
®'na š t e j e  trenutno 140 ljudi,« j e  
Povedal direktor Vinko Valentić. 
^ ' G r e  za obrat  varaždinskega 
.•'ka, k i  zaposluje skupno 5500 
Judi. Sodelovanje z Alpino smo 

samoupravnim sporazumom 
faceli že pred desetimi leti, de
jansko pa  za  Alpino delamo 
Osem let. 

Ta obrat  v Vinici j e  delal do 
pred kratkim v zares  nemogočih 
ezrnerah, s e d a j  pa  smo s po-

^oCjo Alpine, k i  j e  dala s t ro je  in 
°Premo, uredili sodobno proiz-
°dnjo,  k i  s te  j o  videli.« 

Obrat bo š e  napredoval, s a j  š e  
v s e  urejeno, kot  j e  predvide-

no. Tudi delavcev j e  n a  tem ob-
|?!°čju dovolj, s a j  j e  poselitev ve-
Цка, industrijskih obratov pa ni. 
'Razumljivo je, da moramo po
skrbeti tudi za usposabl janje,  

opravl ja  šolski center 
divizi je v Varaždinu. Tu 

pravi naval, s a j  j e  bilo letos za 
šolanje v naši  stroki s k o r a j  dve-

pri javl jenih.  Ker j e  bilo pro-
stora le za  120 učencev, so  mora-
' Opraviti tako imenovani klasi-

' 'kaci jski  izpit.« 
, Delo v samem obratu teče do-
, ro in sodelovanje z našimi stro-

oynimi službami so prav  tako 
Pohvalil i.  

Tako so lani izdelali okoli 1000 
Parov gornj ih  delov dnevno, 
KUpaj z varaždinskim obratom 

P® o k o l i  2000. 
. , ^ 0  pri jaznem spre jemu in 
Kusni malici smo nadal jevali  

proti Novem Marofu, k j e r  j e  
jovarna Tat jana  Marinić, de-

vna organizacija z dvema te-
®ljnima organizacijama. 
•Prva temel jna organizaci ja  

^Posluje pretežno invalide. Ve

^ s i  delavci so si  z z a n i m a n j e m  ogledali proizvodnjo v no-
obratu 

Dfl УЕШО 
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deti namreč moramo, da  j e  bil 
leta 1978 prvotni namen zaposli
ti 50—60 ljudi, invalidov,« j e  pri
povedoval glavni direktor Ivan 
Budanec. 

»Od leta 1980 pa  obrat  napre
d u j e  hi tre je  in upamo, da  bomo 
v kratkem zaposlili 400 l judi.  

V s tarem delu smo delali v 
treh izmenah zlasti po novem le
tu, ko  smo s e  reorganizirali, j e  
veliko sprememb.  • K razvoju 
o b r a t a  j e  veliko pripomoglo so
delovanje  z Alpino. Tudi delavci 
s e  zavedajo, da  imajo  priliko in 
dobro delajo. 

Poskrbeli pa  smo tudi za  pri-
učevanje, ki sestoji  iz praktične
g a  in teoretičnega dela. 

Tako lahko zatrdim, da  j e  ka
kovost ž e  k a r  dobra. 

Kar  pa  zadeva količine, raču
namo, da  bomo dnevno izdelali 
okoli 3500 parov (sedaj  okoli 
2500) gornj ih delov.« 

Zanimiv obrat, sodobno ure
jen,  videti j e  solidno delovno di
sciplino; zaslužek pa  ni ravno 
najbol jš i ,  takole od 40—60 000 
d in  mesečno. Izgleda pa, d a  j e  to 
za  t e  k r a j e  k a r  soliden dohodek, 
k e r  j e  večina delavk in delavcev 
vezanih tudi n a  zemljo, k a r  j i m  
omogoča bol j še  živl jenje.  To so 
že vinorodni k r a j i  in varaždinec 
čisto lepo teče. 

To smo občutili tudi mi, ko  
smo s e  po ogledu tovarne odpra
vili v Varaždin n a  kosilo in prija
te l j sko  srečanje.  Moram reči, da  
s o  s e  gostitelji  r e s  potrudili; vse
g a  j e  bilo dovolj, na jveč  p a  do
b r e  volje, tako da  j e  imel Alfonz 
k a r  veliko dela, preden smo s e  
odpravili na avtobus. 

Prijazni domačini so  namreč 
poskrbeli  za  ples  in razpoloženje 
j e  bilo r e s  prisrčno. 

Toda čakala  n a s  j e  š e  dolga 
pot. 

N.P. 

Prisrčen spre jem v Vinici 

Takole izgleda obrat v Vinici  

Spominsko darilo delavcev A l p i n e  j e  sprejel  direktor temelj
n e  organizacije, k i  sodeluje  z A l p i n o  

Obrat v Tatjani Marinic, k i  dela  gornje  de le  za  A l p i n o  
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Krajani Šentjošta 
pomagajo graditi 

prizidek 
Nekaj m a n j  kot 50 milijo

nov d in  n a j  b i  stal prizidek 
ob kulturnem domu v Šent-
joštu, k j e r  bo  Alpina imela 
manjš i  obrat za izdelavo 
zgornjih delov. Gradnja j e  že 
v polnem teku, zato smo obi
skali gradbišče, k j e r  smo se 
pogovarjali z vodjo  skupine 
Ivanom Hrženjakom in Jože-
tom Malovrhom, ki sodeluje 
v gradbenem odboru. 

Ivan Hrženjak j e  povedal, 
da sedaj  delajo že približno 
d v a  meseca (od 10. aprila) i n  
te dni  j e  stavba zgrajena pri
bližno do podstrešja. S tem 
j e  tudi izpolnjen predviden 
rok, (15. juni j )  čeprav vreme 
ni  bilo naklonjeno. 

Gradbeno podjet je  Trno
vo, katerega kooperant j e  ta 
I 

skupina, j e  sicer izvajalec 
del, pri katerem veliko sode
lu je jo  tudi sami domačini, 
pod vodstvom vaškega odbo
ra i n  v okviru krajevne skup
nosti Horjul. Osnovali so po
seben gradbeni odbor, kate
rega član j e  tudi Jože Ma
lovrh, ki j e  m e d  drugim po
vedal: »Moram reči, da so 
vaščani in okolišani z navdu
š e n j e m  sprejeli idejo iz Alpi
ne. Malo smo spremenili na
črte na  mestu, k jer  j e  nekdaj  
stala stara šola in v dogovo
ru z Alpino in občino Vič-
Rudnik so se začele pripra
ve. 

Za obrat bo levj i  delež pri
spevala Alpina, vaščani 
Šentjošta pa skupaj  s prosto
vo l jn im delom, vožnjami  in 

! 

Jože Malovrh j e  kot član gradbenega odbora zatrdil, da bodo 
vaščani Šentjošta pri gradnji  našega obrata vložili od 8 d o  
10 m i o  sredstev v obliki materiala, dela i n  voženj.  

materialom za okoli 
8—10 mili jonov dinarjev; ob
čina Vič Rudnik kri je  stro
ške dokumentacije. Ce p a  bo 
potrebno (upamo, d a  ne  bo), 
p a  tudi stroške gradnje  za
klonišča.« 

Seznam stroškov in opra
vil, k i  j i h  bodo prispevali do

mačini, j e  kar dolg, kar kaže, 
da j e  interes res velik. 

Seveda pa to pomeni tudi 
zaposlitev za okoli 60—70 
ljudi. To za tak m a j h e n  kraj 
veliko pomeni, sa j  j e  vožnja 
v Ljubl jano kar precejšnje 
breme in vzame tudi veliko 
časa. N. P. 

Umrl j e  
prvoborec 

Nenadoma nas j e  pre
senetila vest, da j e  umrl  

Viktor Galičič, prvoborec, 
udeleženec poljanske 
vstaje i n  dražgoške bitke, 
dolgoletni družbenopoli
tični delavec i n  predsed
nik centralnega delavske
ga sveta. 

V Alpini  se j e  zaposlil 
leta 1951 kot prikrojeva-
lec, kasneje j e  bil skladi
ščnik, vodja  kadrovske 
službe i n  nabavni refe
rent. Upokojil se j e  leta 
1973. 

Za svoje delo i n  zasluge 
j e  poleg spomenice 1941, 
prejel tudi visoka odliko
vanja, m e d  drugim; orden 
bratstva i n  enotnosti, red 
dela, red zaslug za narod 
i n  orden za vojaške za
sluge in druga priznanja. 

Filipa Možina n i  več  
Povojno generacijo gra

diteljev naše tovarne ne
usmil jeno kosi čas in bo
lezen. 

Konec prejšnjega me
seca smo se za vedno po
slovili od Filipa Možine, 
kvalificiranega čevljarja, 
proletarca, k i  j e  iz parti
zanske delavnice takoj po 
vojni  stopil v vrste tistih, 
ki so snovali novo podje
tje (26. jun i ja  1945). 

Do leta 1960, ko se je 
upokojil, j e  s sodelavci v 
najtežj ih pogojih polagal 
temelje današnj i  Alpini, 
o b  stalnem odpovedova
n j u  i n  nesebičnem delu. 

Prizidek o b  kulturnem d o m u  v Sentjoštu, v katerem bo  naš 
obrat, bo  te d n i  pod streho (desno) 

Za mrl iško 
vežico 

so darovali  

Bogomir Cokan — n a ^  
mesto cvetja na  grob Šte
fanovi mami  — 2000 din 

Vida Zaje, Pod Žirk 1 — 
5000 d in  

Družina Možina s Sej-
miške ulice 4 — 3000 din, 
o b  smrti Filipa Možine 



TO K mm* KRmi 

Radio po novem 
Skoraj  o s e m  let b o  o d  tedaj,  k o  se  j e  s k u p i n a  fantov  

odločila, d a  zgradi jo  v Žireh rad i j sko  postajo.  Ob podpori  
kra jevne  skupnost i  Žiri i n  prostovo l jnemu d e l u  j e  b i lo  n a j 
n u j n e j š e  k a r  hitro ure jeno.  Priprave s o  s e  nadal jeva le  i n  
11. septembra  1979 j e  radio  začel r e d n o  oddajat i .  

Bi lo  j e  sicer v e l i k o  težav, tako  z u v e l j a v l j a n j e m  v sa-
•ttem kra ju ,  k a s n e j e  p a  tud i  v občini.  Poleg tega j e  p r i m a n j 
kovalo denar ja,  t e h n i k a  j e  povzročala dodatne  preglavice, 
mnogi  sodelavci  s o  obupava l i  i n  odstopi l i  o d  svo je  zahtevne  
naloge. 

Prelomnica j e  b i l a  pred  n e k a j  leti, k o  j e  občinska k o n f e 
renca SZDL vendar le  začela u r a d n i  postopek z a  legal izaci jo 
dela radia.  Uspelo je, čeprav  z ve l iko  m u k a m i  i n  odpori.  Po
seben n a p r e d e k  j e  predstavl ja la  i zgradn ja  pretvorniškega 
omrež ja.  Kot  s o  s e  gradil i  pretvorniki,  tako  se  j e  širi l  tud i  
program, k i  j e  s e d a j  ž e  ze lo  občinski.  

Pred n a m i  j e  n o v a  p o m e m b n a  prelomnica.  V k r a t k e m  
bo osnovana  de lovna  organizaci ja  z a  in formiran je ,  v okv i ru  
katere b o  radio  samosto jna  enota. 

v ž i r e h  n a j  b i  s e  v k r a t k e m  zaposli l i  tr i je  l j u d j e :  
Odgovorna uredn ica  j e  ž e  imenovana;  namesto  dosedanjega  
u r e d n i k a  Nejka  Podobnika, b o  de lo  profes ionalno oprav l ja la  
Jelka Mlakar, z a k l j u č u j e  p a  se  tud i  razpis  z a  zaposl itev 
d v e h  n o v i n a r j e v  (eden o d  teh  p o  n o v e m  letu)  i n  administra-
torke — blagajničarke.  

Predv ideno je, d a  s e  b o  program š e  širil; p o t e m  n a j  b i  
začeli  oddajat i  trikrat tedensko, p o  n o v e m  letu  p a  štirikrat, 
tako b o  m r e ž a  amatersk ih  sodelavcev i n  dop isn ikov  še  v e d 
n o  n u j n a .  p 

Antonu Pivku 
v slovo 

Ob rasti i n  z r a z v o j e m  
tovarne s o  p o m e m b n o  
vlogo odigral i  tud i  p o m o 
žni  obrati, m e d  d r u g i m  
tudi  m i z a r s k a  delavnica,  
k j e r  j e  de la l  Tone, v s e  o d  
leta 1954, d o  upokoj i tve  
pred pet imi  leti. 

V e d n o  razpoložen i n  
pr i jazen  m o ž  j e  vod i l  d e 
lavnico. 

Delal je, k a r  j e  b i lo  tre
ba, postoril  stvari  kot  j e  v 
Vzdrževalnih obrat ih  pač  
običajna praksa.  

Razžalosti la n a s  j e  
Vest, d a  j e  zaradi  težke  
bolezni  o m a h n i l  tako 
Zgodaj. 

Z njimi je rasla Alpina 
»To že ni kaj prida, ko 

začnejo pisati o tebi,« je 
med vrati smeje poko-
mentirala najih prihod 
Silva Zupančič, nekdaj 
ena izmed stebrov naše 
finančne službe. 

še preden se dobro po-
sedeva, se že kuha oku
sna kava, midva pa izve
va, da se je Silva pravkar 
vrnila z zdravljenja v Sa-
vudriji. 

»To je posledica tride
setih let, ko sem slonela 
na knjigovodski plošči. 
Revma in živci, sicer pa 
po šestdesetem letu gre 
tako vse navzdol.« 

Bo že res, če pravi Sil
va, toda kar nič ne verja
mem, da bi se kar vdala v 
usodo, saj je bila vendar 
vedno upoma in odločna. 

Tudi tedaj, ko je med 
okupacijo »stegnila jezik« 
in je morala zato na nem
ško žandarmerijo. Ali pa, 
ko so Nemci hoteli vsiliti 
delo v telovadnem dru
štvu (Tumverein). Tudi 
kino je bil, pa smo se 
zmenili, da ne gre nihče.« 
Dobršno mero korajze je 
pokazala tudi kot parti
zanska učiteljica. 

»Poučevalo nas je šest; 
vedele smo, da moramo 

otroke naučiti vsaj brati, 
pisati in računati.« 

Po vojni je bila Silva 
med prvimi. 

Delali smo že junija 
1945. Vinko Govekar je 
vodil, Franc Mlinar je bil 
blagajnik, jaz sem mu po
magala in delala kar je 
bilo še kaj drugega treba, 
Nace Naglič pa se je lotil 
proizvodnje. Kasneje so 
se pridružili Julij Gove
kar, Pavle Kavčič, Janez 
Oblak in drugi.« 

Štiri razrede meščan
ske šole, pa dvoletna dr
žavna trgovska šola z ma
turo je pred vojno za Žiri 
pomenila že lepo izobraz
bo. Pa ni nič kaj kazalo, 
da bi Silva dobila delo. 
Po vojni pa ji je ta izobra
zba prišla zelo prav. 

»Veliko se je delalo 
udarniško, nadur ni bilo 
nobenih. Se dobro, da so 
mi vsaj tisti čas, ko sem 
bila partizanska učitelji
ca, šteli dvojno, saj je pa 
tudi bilo kar naprej: »Be
žite, Nemci gredo!« ali pa 
»ta beli so spet tukaj!« 

»Delo v računovodstvu 
je po vojni zelo napredo
valo,« pove Silva. »Če sa
mo pomislimo, da smo v 
začetku imeli le »drsalce« 
(adiatorje), potem »mlinč

ke«, ročne in električne, 
šele potem so prišli elek
tronski stroji; sedaj je že 
vse povezano s terminali 
na računalnik. To vidim, 
ko pridem okoli, ali kaj 
preberem v časopisu, ki 
ga upokojenci skoraj bolj 
potrebujemo, kot zaposle
ni delavci, saj bi nič ne 
vedeli, kaj se dogaja...« 

Tako je torej po štiride
setih letih, po desetih le
tih upokojitve in okroglih 
petinšestdesetih, ki jih ta 
čas premošča naša ne
kdanja sodelavka. 

Na trimu se dobimo, 
kajne? 

N. P. 



TO JC n n l  KRAJ 

15-letnica Moškega 
pevskega zbora podjetij 

10. maja je Moški pevski zbor podjetij Žiri z lepim kon
certom proslavil svojo 15-letnico. 

Pevci so zapeli devet pesmi in zares so se izkazali. Jubi
lej zirovskih pevcev so s svojim izrednim nastopom obogati
le pevke iz Ribnice na Dolenjskem, članice noneta Vitra, ki 
jih vodi Bernarda Kogovšek, sicer doma iz Zavratca. Kon
cert je s svojim nastopom popestrila še Mladinska instru
mentalna pevska sekcija DPD Svoboda. Navdušil pa je tudi 
mladi, obetajoči flavtist Borut Bogataj. 

Zares, bil je lep večer. 

Žirovski s l ikar  Jože  P e t e m e l j  s e  u k v a r j a  tud i  s p i san jem.  Iz
d a l  j e  ž e  s v o j  tretj i  r o m a n  Drenikov  kot. 

Napisal:  Nina  Kopač  j e  n a  l i terarnem večeru  predstavi la p i
satel ja  i n  oceni la  n jegovo  z a d n j e  delo, m e d t e m  k o  j e  Helena 
Zake l j  prebrala  n e k a j  tekstov i z  te kn j ige .  

Kot  zan imivost  n a j  povemo,  d a  s o  s e  prv ič  predstavi le  p e v k e  
novoustanov l jenega  noneta,  k i  ga  vod i  Slobodan Poljanšek.  

Po u v o d u  i n  predstavitvi  s e  j e  razvi la  ze lo  ž i v a h n a  razprava 
i n  k r a m l j a n j e  b i  se  p r a v  gotovo še  nadal jevalo,  če  s e  v dvora
n i  DPD Svoboda n e  b i  začel koncert  v počastitev d n e v a  m l a 
dosti. 

Na koncertu v počastitev d n e v a  mladosti  s o  nastopil i :  žen
sk i  pevsk i  zbor  DPD Svoboda Žiri, Moški pevsk i  zbor  Alpi"® 
i n  Moški z b o r  u s n j a r n e  Vrhnika.  Predstavili  s o  se  s pestrii« 
i n  l e p i m  pet jem,  n a  k o n c u  s o  zapel i  tudi  skupa j .  Predsedni'  
ca rnladinske organizaci je  i z  A l p i n e  Karla  Kr i žnar  j e  o b  tej 
pri l iki  pozdravi la  v s e  prisotne i n  opozori la n a  p o m e n  dneva 
mladosti,  Hi g a  l a h k o  pros lav imo tudi  s koncerti  

Učenci 3. razreda  s o  b i l i  o b  s v o j e m  o b i s k u  ze lo  radovedni  

A l p i n a  j e  pre je la  o s m o m a j -
s k o  nagrado  z a  zas luge  pr i  
razvo ju  tovarne Tat jane  
Marinić 

»DELO - ŽIVLJENJE« je  
glasi lo ALPINE, tovarne 
obutve  Žiri, Strojarska 
ul .  2, n .  sol. o., k i  i m a  v 
svo j i  sestavi TOZD Proiz
vodn jo,  TOZD Prodajo in  
Delovno skupnost  skup
n i h  s lužb.  — Ureja ga 
uredniški odbor:  Marija 
Albreht,  Tat jana Dolenc, 
Milena Lukančič, Tatjana 
Mohorič, Helena Kavčič, 
Marjan Pišljar, A n u š k a  
Kavčič  — tehnični ured
nik,  Jiejko Podobnik  — 
glavni in odgovorni ured
n ik .  — Izhaja mesečno, 
nak lada  2200 izvodov.  Fo-
^^^rafije: Brigita Zemlja-
rič. Tisk:  T K  Gorenjski  
tisk, K r a n j  


